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XVI Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego IV kadencji 
 

Protokół z dnia 13 marca 2013 roku 
 

nr XVI/13 
 

XVI Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego miała miejsce w siedzibie Starostwa 
Powiatowego we Wrocławiu, przy ul. Kościuszki 131, w sali 118. Zgodnie z listą obecności 
(zał. nr 1 do niniejszego protokołu) wzięło w niej udział 23 Radnych, co stanowi pełen skład 
Rady. 

 
Punkt 1. Otwarcie Sesji 
O godz. 13.05 Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego p. M. Trębacz, stwierdziwszy 
prawomocność obrad, otworzył Sesję, powitał Radnych, Zarząd, przybyłych Gości, 
szczególnie Pana Zbigniewa Szklarskiego – Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 
Pożarnej we Wrocławiu, Pana Andrzeja Dąbrowskiego – Posła na Sejm RP oraz Pana 
Włodzimierza Chlebosza –Członka Zarządu Województwa Dolnośląskiego. 
  
W związku z odejściem na emeryturę, Przewodniczący Rady wraz ze Starostą PW 
p. A. Szawanem złożył podziękowanie Panu Z. Szklarskiemu za współpracę z Radą 
i Zarządem Powiatu Wrocławskiego. 
 
W okolicznościowym przemówieniu Pan Z. Szklarski podsumował pracę Komendy PSP 
we Wrocławiu w ciągu 12 lat sprawowania przez niego funkcji Komendanta. Podziękował 
również Władzom PW za owocną współpracę i wsparcie. 
 
Następnie Przewodniczący Rady poprosił o głos Pana Posła A. Dąbrowskiego, który 
przedstawił Radzie swoją osobę oraz wyraził nadzieję na przyszłą współpracę.  
 
Przewodniczący Rady ogłosił pięciominutową przerwę.  
O godz. 13.20 wznowiono obrady. 
 
Przewodniczący M. Trębacz  poinformował, że dzisiejsza Sesja ma charakter pokazowy. 
Na jego zaproszenie, przedstawiciele firmy HEPLDESK Plus z Poznania zademonstrują 
elektroniczny system obsługi debat i głosowań. Przewodniczący nadmienił, że podobne 
systemy funkcjonują już w Radzie Miejskiej Wrocławia i w Sejmiku Województwa 
Dolnośląskiego. Następnie poprosił o przedstawienie informacji nt. systemu i jego obsługi. 
 
Przedstawicielka Firmy HEPLDESK Plus p. Sylwia Gołdyn poinformowała zebranych 
o możliwościach systemu, użytkowaniu, poinstruowała o sposobie obsługi terminali. Radni 
mieli sposobność przeprowadzenie próbnego głosowania, zgłaszania się do debaty. 
 
Punkt 2. Przyjęcie porządku XVI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
Wraz z przesłanym zaproszeniem Radni otrzymali następujący porządek XVI Sesji: 
1. Otwarcie Sesji, 
2. Przyjęcie porządku XVI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
3. Przyjęcie protokołu XV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
4. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego, 
5. Sprawozdanie Starosty Powiatu Wrocławskiego z działalności Powiatowej Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za rok 2012, 
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6. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Wrocławskiego , 

7. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2013,   
8. Uchwała w sprawie utworzenia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych 

uczniów,  
9. Uchwała w sprawie Programu Stypendialnego Rady Powiatu Wrocławskiego za wybitne 

osiągnięcia w różnych sferach działalności edukacyjnej dla szczególnie uzdolnionych 
uczniów szkół ponadgimnazjalnych,   

10. Uchwała w sprawie powierzenia Miastu Wrocław prowadzenia niektórych zadań 
publicznych należących do Powiatu Wrocławskiego,   

11. Uchwała w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych dla Powiatu Wrocławskiego 
na realizację zadań w ramach rehabilitacji zawodowej i społecznej w roku 2013, 

12. Przedstawienie „Oceny Zasobów Pomocy Społecznej w Powiecie Wrocławskim”,   
13. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wrocławskiego w 2012 roku,  
14. Sprawozdania z prac komisji stałych Rady Powiatu Wrocławskiego w 2012 roku, 
15. Interpelacje i zapytania,  
16. Wnioski i oświadczenia,  
17. Zamknięcie XVI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego.  
 
Głosów w sprawie zmiany przedstawionego porządku nie było. 
 
W celach pokazowych, Przewodniczący zaproponował głosowanie z użyciem terminali. 
Wobec głosu sprzeciwu Radnego A. Wąsika, podczas głosowań w tym punkcie oraz 
w kolejnych Przewodniczący zliczał głosy, a chętne osoby jednocześnie głosowały z użyciem 
przycisków terminali.  
Porządek XVI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego został przyjęty jednogłośnie (23 głosy „za”).   
 
Punkt 3. Przyjęcie protokołu XV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
Nie wniesiono uwag ani poprawek do protokołu XV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego z dnia 
20.12.2012 r. 
W wyniku głosowania został on przyjęty jednogłośnie.   
 
Punkt 4. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu 
Wrocławskiego 
 
Przewodniczący M. Trębacz poinformował, że na stolikach Radnych zostały wyłożone 
sprawozdania z prac komisji stałych Rady Powiatu Wrocławskiego za 2012 rok 
oraz autopoprawka Zarządu do projektu uchwały ws. powierzenia Miastu Wrocław 
prowadzenia niektórych zadań publicznych należących do Powiatu Wrocławskiego.  
 
Następnie Przewodniczący przekazał informacje: 

    
• W dniu 25 stycznia 2013 r. wpłynęła do Rady Powiatu Wrocławskiego skarga 

właściciela działki położonej w Bielanach Wr. Przedmiotem skargi jest działanie 
Starosty PW w sprawie nieruchomości położonej w obrębie Bielany Wrocławskie, gm. 
Kobierzyce. Z wyjaśnień uzyskanych przez Przewodniczącego Rady Powiatu 
Wrocławskiego w trybie § 48 ust.1 Statutu Powiatu Wrocławskiego, wynika, że 
właściwym organem do rozpatrzenia skargi jest Wojewoda Dolnośląski. Dlatego 
stosownie do art. 228 i 231 Kodeksu postępowania administracyjnego, a także § 48 
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ust. 4 Statutu Powiatu Wrocławskiego skarga została przekazana zgodnie 
z właściwością Wojewodzie Dolnośląskiemu. 

• W dniu 4 lutego br. Zarząd Powiatu Wrocławskiego przedłożył Radzie Powiatu 
sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiatu 
Wrocławski za rok 2012. Sprawozdanie to zostało przesłane Radnym drogą 
elektroniczną. W wersji papierowej znajduje się do wglądu w Biurze Rady. 

• Na przełomie stycznia i lutego br. do wiadomości Rady Powiatu wpłynęła  
korespondencja prowadzona pomiędzy Dyrekcją Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu 
Drogowego we Wrocławiu a Starostą Powiatu Wrocławskiego w sprawie 
udostępnienia i obsługi profilu kandydata na kierowcę (PKK). Pisma w tej sprawie 
zostały przekazane Radnym drogą elektroniczną. Sprawa została też omówiona 
na posiedzeniu Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji w dn. 6 marca br.    

Przewodniczący przypomniał o obowiązku złożenia przez Radnych oświadczeń majątkowych 
za rok 2012, które stosownie do art. 25 c  ust. 3, należy złożyć w terminie do 30 kwietnia 
2013 r.  
Ponadto Przewodniczący poinformował, że w terminie 18 – 20 kwietnia br. planowane jest 
szkolenie samorządowe Radnych Powiatu Wrocławskiego. Szczegóły zostaną przekazane 
w najbliższym czasie. 
 
Następnie Pan Starosta A. Szawan przedstawił informacje Zarządu Powiatu. 
Od ostatniej sesji odbyło się 12 posiedzeń Zarządu. Zostały podjęte 42 uchwały.  
Od 1 stycznia tego roku nastąpiła zmiana na stanowisku Powiatowego Rzecznika 
Konsumentów, funkcję tę objął p. Grzegorz Miś.  
Od lutego w siedzibie Starostwa w Powiatowym Zespole Poradni Psychologiczno 
Pedagogicznej działa punkt konsultacyjny dla rodziców i dzieci 6-letnich czynny w piątki 
w godz. 17.00 -18.00.   
W dniach 18 lutego i 4 marca odbyły się spotkania przedstawicieli samorządów 
reprezentujących Subregion Wrocławski. Głównym tematem spotkań było omówienie zasad 
funkcjonowania systemu ewidencji inicjatyw projektowych. Wszystkie inicjatywy zostały 
omówione celem wpisania do rejestru Marszałka, aby skutecznie starać się o pozyskiwanie 
funduszy europejskich w przyszłym okresie programowania.  
Od 18 lutego do 22 marca br. w siedzibie Starostwa prowadzona jest kwalifikacja wojskowa. 
W tym roku przed komisją stawiło się łącznie 830 poborowych.  
25 lutego rozpoczęła się realizacja projektu Forum Turystyki Powiatu Wrocławskiego, 
realizowanego z udziałem przedstawicieli Starostwa, gmin, organizacji turystycznych, 
przedstawicieli wyższych uczelni, dolnośląskiej organizacji turystycznej. Celem projektu jest 
opracowanie katalogu produktów turystycznych w Powiecie, a także stworzenie planu ich 
promocji. Pan Starosta zaprosił wszystkich Radnych do aktywności na tej niwie.  
W dniu 27 lutego w siedzibie Starostwa została zorganizowana konferencja pod nazwą 
„Partnerstwo publiczno-prywatne w inwestycjach termicznych”, w konferencji uczestniczyli 
przedstawiciele gmin i powiatów z Aglomeracji wrocławskiej, a także przedstawiciele 
środowisk branżowych.  
7 marca br. odbyło się II Forum Organizacji Pozarządowych, uczestnikami którego były 
organizacje działające w Trzecim sektorze na terenie Powiatu Wrocławskiego, pełnomocnicy 
gmin, a także instytucje wspierające Trzeci sektor na Dolnym Śląsku.  
Trwa konkurs na logo Ośrodka Sportów Wodnych i Rekreacji w Borzygniewie. Pan Starosta 
podziękował Komisji Edukacji, Kultury i Sportu za inicjatywę w tym temacie, jednocześnie 
zapraszając wszystkich do wzięcia udziału w konkursie.  
Na zakończenie p. Starosta poinformował, że drużyna Samorządu Powiatowego na 10-tym 
jubileuszowym turnieju piłki nożnej w Jordanowie Śl. zajęła w tym roku drugie miejsce.  
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Punkt 5. Sprawozdanie Starosty Powiatu Wrocławskiego z działalności 
Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za rok 2012 
 

W imieniu Pana Starosty Sprawozdanie przedstawił P. Józef Kmonk – Kierownik Zespołu ds. 
Zarządzania Kryzysowego.  Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 6. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej 
prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego  
 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie uchwały w imieniu Zarządu 
Powiatu Wrocławskiego. 
Jak powiedziała p. Skarbnik, projekt uchwały w sprawie zmiany WPF wiąże się z 
koniecznością dostosowania układu tejże WPF zgodnie z nowym Rozporządzeniem Ministra 
Finansów, zmianą ustawy o finansach Publicznych i Rozporządzeniem Ministra Finansów 
ze stycznia bieżącego roku, w którym to nakazał jednostkom do końca marca takie zmiany 
w WPF  dokonać.  
Przede wszystkim zmienia się układ strukturalny danych, które pojawiają się w WPF, po 
stronie dochodowej - wyszczególnienie ze wskazaniem źródeł dochodów bieżących, czyli 
podatku dochodowego od osób fizycznych, podatku dochodowego od osób prawnych, 
wpływów z podatków lokalnych, jak również ze wskazaniem dotacji na zadania bieżące 
i dotacji na zadania majątkowe. Oprócz tego w części uzupełniającej, dotrzymanie wydatków 
w WPF wskazuje się inwestycje, które są inwestycjami kontynuowanymi. W przedstawionym 
projekcie taką inwestycją jest pozycja „Budowa i modernizacja dróg”, ponadto pojawia się 
pozycja pod nazwą „Nowe inwestycje” rozpoczynające się w danym roku, a charakter mają 
wieloletni.  
Również w pozycji długu następuje uszczegółowienie na wskazanie pozycji, które tworzą 
dług w naszym przypadku tzw. umowa nienazwana, czyli umowa na nakładki, która została 
zrealizowana w zeszłym roku, pokazuje się sposób finansowania z bieżących wydatków 
i zabezpieczona jest w pozycji: Budowa i modernizacja dróg. Zmienił się załącznik do WPF 
dotyczący przedsięwzięć. Oprócz tego, że zmienia się szata graficzna i informacje są takie 
same. Minister dokonał ostatecznego wyłączenia z zawarcia w przedsięwzięciach tzw. umów 
na ciągłości działania jednostek, na podstawie tego rozporządzenia do tej pory wskazane 
były trzy umowy dotyczące: ochrony mienia, ubezpieczenia i obsługi prawnej. Umowy te 
zgodnie z Rozporządzeniem zostały wyłączone z przedsięwzięć. W I kwartale tego roku 
Minister Finansów poinformował o zwiększeniu subwencji oświatowej, w WPF już 
to zmniejszenie jest pokazane. Oprócz wyłączenia umów na ciągłość w związku z brakiem 
realizacji zadania, które zostało ujęte w wydatkach niewygasających, z uwagi na to, że 
nastąpiło odstąpienie od umowy, kwota ta została wprowadzona na zadania inwestycyjne 
dotyczące budowy i modernizacji dróg. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia przedstawił opinię Komisji o projekcie uchwały 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 
Wrocławskiego. Opinia jest pozytywna. Jak powiedział Przewodniczący Komisji, kolejny 
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2013 został 
również zaopiniowany pozytywnie. Jednocześnie Komisja zwraca się z prośbą 
do Przewodniczącej Komisji Bezpieczeństwa Obywateli o uzasadnienie, dlaczego Powiat 
Wrocławski ma zakupić sprzęt do pomiaru prędkości z przeznaczeniem dla Komisariatu Policji 
w Kamieńcu Wr.  
 
Barbara Kosterska – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Obywateli wyjaśniła, że Komisja 
spotkała się 29 stycznia br., aby wyrazić opinię dotyczącą wniosku Komendanta Komisariatu 
Wrocław Osiedle. Wniosek ten został przekazany Komisji do zaopiniowania przez Zarząd PW.  
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Na spotkanie Komisji został zaproszony p. Jacek Lepianka – Komendant Komisariatu Wrocław 
Osiedle, a także p. Wiesława Wolska – Sołtys Kamieńca Wr. (gdzie jest posadowiony 
Posterunek Policji podlegający Komisariatowi Wrocław Osiedle), a jednocześnie Radna Gminy 
Czernica, czyli głos społeczny został zapewniony. Komisja w tym punkcie w składzie 4 –
osobowym jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała ten wniosek. We wniosku wskazana kwota 
wynosiła 7 tys. zł., jak się okazało w tej cenie nie ma możliwości zakupu laserowego 
urządzenia pomiarowego. W związku z powyższym, Zarząd zaakceptował  kwotę 10 700 zł., 
to skutkuje, że 20 tys. zł. w zaokrągleniu na pozostałe środki, aby nie absorbować Rady. 
Dlatego, że Pan Komendant przedstawił stan zagrożenia na terenie Gminy Czernica, 
statystycznie liczbę wypadków, miejmy nadzieję, że radar przyczyni się do ich zmniejszenia 
na tym terenie. Wpisuje się to w zupełności pismo Komendanta Policji Miejskiej 
p. J. Kaczmarka o zabezpieczenie środków w kwocie 50 tys. zł. dla Komendy Wojewódzkiej. 
Przewodnicząca przypomniała, że Komisja Bezpieczeństwa Obywateli wnioskowała, aby tę 
kwotę zwiększyć, niestety Komisja Budżetu i Mienia nie przychyliła się do wniosku, więc 
pozostała kwota 50 tys. zł. Radna pochwaliła zainteresowanie Radnych Komisji Budżetu 
i Mienia tym tematem oraz wyraziła nadzieję, że inne inwestycje będą równie wnikliwie 
analizowane przez Komisję. 
 
Głos zabrał radny I. Słoma, zgłosił błąd literowy w dokumencie na str. 5 z 6 załącznika nr 1 
poz. 10.1, czyli przeznaczenie prognozowanej nadwyżki budżetowej w tym na spłatę kredytu 
i rok 2023, tam jest wpisane 0, chyba powinno być tam 2 154 468. Radny poprosił Panią 
Skarbnik o zweryfikowanie.  
Pani Skarbnik powiedziała, że we wskazanej pozycji gdzie jest zero, należy wpisać  kwotę 
2 154 468. Pani Skarbnik zgłosiła autopoprawkę do strony 5 z 6 do WPF do pozycji: 10.1, 
wpisanie 2 154 468 zł. zamiast zera.  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę wraz z przedstawioną autopoprawką.  
Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Wrocławskiego została przyjęta jednogłośnie 23 głosami „za”. 
 
Punkt 7. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2013 
  
Uzasadnienie przedstawiła również Pani Skarbnik.  
Przedstawiony projekt uchwały związany jest ze zmianą zarówno struktury ogólnej kwoty 
dochodów i struktury wydatków, jak również zmiany kwoty wydatków. Tak jak było już 
wspomniane, przy uchwale dotyczącej WPF Minister Finansów dokonał pomniejszenia 
subwencji oświatowej na kwotę 498 610 zł po analizie, po stronie wydatkowej, znalezienia 
kwoty zmniejszającej w strukturze wydatków po przeprowadzonej tejże analizie dokonano 
zmniejszenia wydatków w całym planie finansowym placówek oświatowych na 115 tys. 
Pozostałą brakującą kwotę zaprojektowano poprzez zmianę struktury. Jeśli chodzi 
o przeznaczenie środków na dotację dla Domu Dziecka w Kątach Wr., przy czym należy 
pamiętać, kiedy budżet był uchwalany, środki przeznaczone na dotację na tzw. placówkę 
specjalistyczną Domu Dziecka w Kątach Wr., przewidywalny koszt na jedno dziecko 
planowany był na kwotę 5.600 zł, ponieważ takie były wówczas wskazania i opinie prawne, 
na dzień dzisiejszy jest to koszt 3.300 zł., więc jest to kwota, która pozwoliła na takie zmiany 
w strukturze wydatków. Pozostałą brakującą kwotę Zarząd zaprojektował poprzez 
zwiększenie dochodów i wpływów z tytułu podatku dochodowego od osób prawnych również 
został zakończony proces rozliczania roku ubiegłego, co pozwala na zwiększenie dochodów 
z tego tytułu.  
Ponadto w projektowanej uchwale dokonano zmian w strukturze wydatków, to o czym była 
już mowa, zmiany dotyczące bezpieczeństwa publicznego na 20 tys. zł. na między innymi 
zakup radaru.  
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Wprowadzono także po stronie dochodowej niezrealizowaną inwestycję, która była 
zabezpieczona wydatkowo w wydatkach niewygasających. Pojawia się 178 tys. zł. po stronie 
dochodów, po stronie wydatków jest to zabezpieczenie na budowę i modernizację dróg. 
Oprócz tego zabezpieczone są środki i wydatki inwestycyjne i bieżące na budowę ścieżki 
przyrodniczo – edukacyjnej nad Zbiornikiem Mietkowskim.  
Odnośnie remontu budynku Domu Dziecka w Kątach Wr., jest przesunięcie w strukturze 
wydatków w związku z oszczędnością dotacyjną i brakiem konieczności wykonania dotacji 
do końca roku. Zgodnie z planem budżetu przeznaczenie tej kwoty na remont i konieczne 
prace.  
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady przypomniał, że opinia Komisji Budżetu i Mienia była już przedstawiona 
i jest pozytywna.  
 
Przedstawiona uchwała został poddana pod głosowanie.  
Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2013 została przyjęta 
jednogłośnie 23 głosami „za”. 
  
Punkt 8. Uchwała w sprawie utworzenia lokalnego programu wspierania edukacji 
uzdolnionych uczniów 
 
Punkt 9. Uchwała w sprawie Programu Stypendialnego Rady Powiatu 
Wrocławskiego za wybitne osiągnięcia w różnych sferach działalności 
edukacyjnej dla szczególnie uzdolnionych uczniów szkół ponadgimnazjalnych  
 
Przewodniczący M. Trębacz  poprosił o przedstawienie projektu uchwały. Pan Starosta 
poinformował, że uzasadnienie przedstawi nowo wybrana Pani Dyrektor Wydziału Edukacji, 
Kultury i Sportu – p. Agnieszka Kosztyło – Pałys, podkreślając, że była ona pracownikiem 
tego Wydziału.  
 
Za zgodą Przewodniczącego Rady,  Dyrektor A. Kosztyło – Pałys omówiła projekty łącznie, 
ponieważ, jak powiedziała, są one nierozerwalnie ze sobą związane. Uchwała w sprawie 
Programu Stypendialnego bierze swoje początki w uchwale w sprawie utworzenia lokalnego 
programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów.  
Tytułem wstępu, p. Dyrektor poinformowała, że Program Stypendialny RPW, którym szczyci 
się Powiat Wrocławski, funkcjonuje od 2000 r. Cieszy się dużym zainteresowaniem wśród 
uczniów, którzy swoimi zdolnościami i zaangażowaniem wychodzą ponad przeciętną. Powiat 
Wrocławski promuje takich uczniów. Przedstawione uchwały podtrzymują ogólną ideę 
i zasady tego Programu, nie zmienia się grupa docelowa, niemniej wprowadza się pewne 
zmiany wynikające z tego, że chcemy ciężar wyniku wniosku złożonego przez ucznia 
przesunąć nie tylko na wagę średniej ocen, ale też pozwolić na to, by znalazło się 
odzwierciedlenie sukcesów w dziedzinie artystycznej i sportowej, co znalazło się w punktacji 
dodatkowej. Zostało to przedstawione Radzie w materiałach.  
Dyrektor A. Kosztyło - Pałys poinformowała, że oba projekty były wnoszone przez Zarząd PW 
i podlegały pracy Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, w związku z czym zostały przedstawione 
autopoprawki, które mają charakter raczej redakcyjny:  
W uchwale w sprawie utworzenia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych 
uczniów: w załączniku nr 1 w § 3 pkt 7) dodać po słowie ogólnopolskim 
„i międzynarodowym” , 
W uchwale w sprawie Programu Stypendialnego Rady Powiatu Wrocławskiego za wybitne 
osiągnięcia w różnych sferach działalności edukacyjnej dla szczególnie uzdolnionych uczniów 
szkół ponadgimnazjalnych: w treści uchwały w Rozdz. 1, w § 4 ust. 1 - nadać brzmienie 
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„O stypendium mogą się ubiegać uczniowie, którzy na dzień składania wniosku są 
mieszkańcami Powiatu Wrocławskiego oraz w nadchodzącym roku szkolnym będą uczniami 
dziennych szkół ponadgimnazjalnych (kończących się egzaminem maturalnym)”. 
Rozdz. 2, w § 7 ust. 4 - wprowadzić zapis: „Członek komisji na wniosek własny zostaje 
wyłączony z udziału w pracach komisji z powodu okoliczności mogących wywołać wątpliwości 
co do jego bezstronności (stosunek pokrewieństwa lub powinowactwa do drugiego stopnia,  
pozostawania w konflikcie osobistym lub prawnym z osobą składającą wniosek) w zakresie 
objętym konfliktem interesów oraz w załączniku do tej uchwały w punkcie 3 w tabeli (punkt 
2) zamiast słowa „krajowy” zamieścić „ogólnopolski”. 
 
Przewodniczący Komisji EKS p. K. Dworak przedstawił pozytywną opinię Komisji odnośnie 
obu projektów wraz z autopoprawkami. 
 
Radny W. Szczykutowicz wniósł poprawkę w § 7 ust. 2 punkt 4) podpunkt 3 Uchwały 
w sprawie Programu Stypendialnego Rady Powiatu Wrocławskiego – dodanie w zapisie 
„skład komisji określa corocznie Rada Powiatu Wrocławskiego w uchwale o powołaniu 
komisji” po słowie „skład” dodać „osobowy”. 
 
Radny I. Słoma poprosił o wykreślenie w § 5 Uchwały w sprawie Programu Stypendialnego 
Rady Powiatu Wrocławskiego w zdaniu: „Wnioski o przyznanie stypendium przyjmowane są 
w terminie od dnia kończącego rok szkolny do 15 lipca danego roku” słów „od dnia 
kończącego rok szkolny”. Radny I. Słoma zwrócił uwagę na fakt, że rok szkolny kończy się 31 
sierpnia, a uczniowie przyniosą wnioski, kiedy będą mieli komplet dokumentów. 
Ponadto Radny I. Słoma poprosił o doprecyzowanie, czy zapis w załączniku tej Uchwały zapis 
„miejsce pow. X” należy rozumieć, że jest to miejsce dziewiąte (a nie jedenaste)? Proponuje 
pozostawić ten zapis, ale zwraca uwagę, aby rozumieć go we właściwym sensie. 
 
Przewodniczący Rady poprosił o doprecyzowanie, czy Radny I. Słoma zgłasza wniosek 
formalny w § 5 Uchwały w sprawie Programu Stypendialnego Rady Powiatu Wrocławskiego? 
Radny I. Słoma odpowiedział twierdząco. 
 
Przystąpiono do przegłosowania kolejno zgłoszonych poprawek: 

• Poprawka Radnego W. Szczykutowicza:  nadanie w § 7 ust. 2 punkt 4) podpunkt 3 
Uchwały w sprawie Programu Stypendialnego Rady Powiatu Wrocławskiego 
brzmienia: „skład osobowy komisji określa corocznie Rada Powiatu Wrocławskiego 
w uchwale o powołaniu komisji”. 

W wyniku głosowania poprawka została przyjęta jednogłośnie. 
 

• Poprawka Radnego I. Słomy:  nadanie w § 5 Uchwały w sprawie Programu 
Stypendialnego Rady Powiatu Wrocławskiego brzmienia: „Wnioski o przyznanie 
stypendium przyjmowane są w terminie do 15 lipca danego roku”. 

W wyniku głosowania poprawka została przyjęta jednogłośnie. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie kolejno projekty uchwał wraz z autopoprawkami 
Zarządu i przyjętymi poprawkami Radnych: W. Szczykutowicza i I. Słomy: 
Uchwała w sprawie utworzenia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych 
uczniów została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała w sprawie Programu Stypendialnego Rady Powiatu Wrocławskiego za wybitne 
osiągnięcia w różnych sferach działalności edukacyjnej dla szczególnie uzdolnionych uczniów 
szkół ponadgimnazjalnych została podjęta jednogłośnie. 
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Punkt 10. Uchwała w sprawie powierzenia Miastu Wrocław prowadzenia 
niektórych zadań publicznych należących do Powiatu Wrocławskiego 
 
W imieniu Zarządu PW, p. Beata Pierzchała – Dyrektor Wydz. Organizacyjno – Prawnego 
przedstawiła projekt uchwały wraz z poprawką Zarządu z dnia 13 marca br. 
Autopoprawka dotyczy załącznika uchwały - punktu 2 podpunktu 1, o brzmieniu: 
„organizowanie pośrednictwa pracy, poradnictwa zawodowego oraz szkoleń dla osób 
niepełnosprawnych”. Właściwa wersja została przedstawiona Radzie w dniu Sesji.  
Zadania publiczne należące do Powiatu Wrocławskiego, które w ramach niniejszej Uchwały 
są przekazywane Miastu Wrocław są z zakresu zadań realizowanych przez Powiatowy Urząd 
Pracy, na podstawie następujących przepisów prawa: 
- ustawy o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy, 
- ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnieniu osób niepełnosprawnych, 
- ustawy o systemie ubezpieczeń społecznych, 
- ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych. 
Wykaz zadań, jako załącznik do niniejszej uchwały wynikający z powyższych przepisów, 
stanowi odzwierciedlenie i uporządkowanie stanu prawnego w jednym akcie normatywnym 
zadań przekazanych przez Powiat porozumieniem z 31.12.2004r., aneksu z dnia 1.07.2005r., 
aneksem z 18.12.20012r. Dodatkowo w tym wykazie są ujęte inne zadania określane 
w nowelizacjach ustawy o promocji i instytucjach rynku pracy oraz innych ustaw, które 
aktualnie Urząd Pracy wykonuje, a nie są ujęte w niniejszym porozumieniu z 2004 roku. 
Biorąc pod uwagę zapewnienie pełnej zgodności z aktualnie obowiązującymi przepisami 
prawa, istnieje potrzeba uregulowania tej materii w sposób całościowy i kompleksowy.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia p. M. Konopka przedstawił pozytywną opinię 
Komisji odnośnie przedstawionego projektu uchwały. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Uchwała w sprawie powierzenia Miastu Wrocław prowadzenia niektórych zadań publicznych 
należących do Powiatu Wrocławskiego uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
    
Punkt 11. Uchwała w sprawie określenia zadań i wysokości środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych 
dla Powiatu Wrocławskiego na realizację zadań w ramach rehabilitacji 
zawodowej i społecznej w roku 2013 
 
Projekt uchwały w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych dla Powiatu Wrocławskiego na 
realizację zadań w ramach rehabilitacji zawodowej i społecznej w roku 2013 przedstawiła p. 
M. Kuźnicka – z-ca Dyrektora PCPR we Wrocławiu. Jak powiedziała, podział środków 
zaproponowany w niniejszej uchwale został opracowany na podstawie informacji przekazanej 
przez Prezesa Zarządu PFRON o wysokości środków przypadających Powiatowi Wr. 
na realizację zadań określonych w ustawie o rehabilitacji zawodowej i społecznej 
oraz zatrudnieniu osób niepełnosprawnych.  
Powiat Wrocławski na mocy tej informacji otrzymał środki w wysokości 1 145 399 zł. jest to 
kwota niższa niż w roku poprzednim o 426 53 zł. Uwzględniając potrzeby rozpoznane przez 
PCPR przy współpracy i konsultacji z PUP we Wrocławiu, uchwała zawiera następującą 
wielkość środków przeznaczonych na realizację zadań: w zakresie rehabilitacji zawodowej 
na łączną kwotę 17 tys. zł., natomiast w zakresie rehabilitacji społecznej kwotę 684 519 zł. 
Również w uchwale znajdują się zobowiązania dotyczące dofinansowania kosztów 
działalności warsztatów terapii zajęciowej na kwotę 443 880 zł.  Niniejsza uchwała wpisuje 
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się w realizację celów założonych w strategii rozwiązywania problemów społecznych 
w Powiecie Wrocławskim na lata 2009-2015. Jest również zgodna z powiatowym programem  
pomocy społecznej na rzecz osób niepełnosprawnych. Powyższa uchwała wpłynie również 
na życie osób niepełnosprawnych, dlatego zgodnie z art. 44 b ustawy o rehabilitacji, wymaga 
zaopiniowania przez Powiatową Społeczna Radę ds. Osób Niepełnosprawnych, która na 
posiedzeniu w dniu 15 lutego br. zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej przedstawiła opinię komisji, opinia jest 
pozytywna. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych dla Powiatu Wrocławskiego 
na realizację zadań w ramach rehabilitacji zawodowej i społecznej w roku 2013 została 
przyjęta jednogłośnie 
 
Punkt 12. Przedstawienie „Oceny Zasobów Pomocy Społecznej w Powiecie 
Wrocławskim”   
 
„Ocenę Zasobów Pomocy Społecznej w Powiecie Wrocławskim”  przedstawiła również. 
M. Kuźnicka. 
Zgodnie z art.16a ustawy o pomocy społecznej, zadaniem Powiatu jest coroczne 
przygotowanie Oceny i przekazanie tej informacji Radzie Powiatu. Zasoby pomocy społecznej 
obejmują w szczególności: infrastrukturę, kadrę, organizacje pozarządowe i nakłady 
finansowe na zadania pomocy społecznej bez względu na podmiot finansujący i realizujący. 
Do sporządzenia przedstawianej oceny zasobów pomocy społecznej zostało wykorzystane 
narzędzie oceny zasobów pomocy społecznej, które jest przygotowane przez Instytut 
Rozwoju Służb Społecznych w Warszawie. Celem wprowadzenia tego narzędzia jest 
ujednolicenie sposobu przeprowadzenia oceny przez jednostki samorządu terytorialnego 
w Polsce. Ocena zasobu obejmuje charakterystykę osób korzystających z usług pomocy 
społecznej świadczonej przez Powiat Wrocławski, a także rekomenduje wykaz potrzeb 
w zakresie dalszego rozwoju pomocy społecznej w powiecie. W wyniku przeprowadzenia 
analizy zasobów pomocy społecznej w Powiecie proponuje się następujące rekomendacje: 
- rozwój pieczy zastępczej poprzez tworzenie rodzin zastępczych i rodzinnych domów dziecka 
i zabezpieczenie środków na ten cel, 
-  utworzenie jednego rodzinnego domu dziecka i dwóch rodzin zastępczych zawodowych, 
- stopniowo obejmowanie rodzin zastępczych i prowadzących rodzinne domy dziecka 
objętych opieką koordynatora rodzinnej pieczy zastępczej, 
- przyznanie rodzinom zastępczym oraz prowadzącym rodzinny dom dziecka świadczenia 
fakultatywnego w postaci dofinansowania do wypoczynku poza miejscem zamieszkania 
dziecka w wieku od 6 do 18 roku życia raz w roku, 
- przyznanie rodzinom zstępczym zawodowym środków finansowych jako świadczenie 
fakultatywne na utrzymanie lokalu mieszkalnego w budynku wielorodzinnym lub domu 
jednorodzinnym, 
- utworzenie dziennego domu pomocy, 
- dodatkowe pomieszczenia biurowe dla pracowników PCPR. 
Zasoby wraz z rekomendacją są potrzebne do planowania budżetu na rok następny. 
Informacja na temat zasobów pomocy społecznej do 30 kwietnia jest przekazywana 
do Sejmiku Województwa Dolnośląskiego. 
 
Nikt nie zabrał głosu w sprawie. 
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Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu Sesji. 
 
Punkt 13. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wrocławskiego  
                  w 2012 roku 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  I. Słoma przedstawił sprawozdanie z prac Komisji 
za 2012 rok wraz z informacją o przeprowadzonych kontrolach: w PZS Nr 1 w Krzyżowicach 
oraz w Wydziale Promocji, Rozwoju i Współpracy Zagranicznej Starostwa. Sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Przewodniczący Komisji poinformował, że szczegółowe 
materiały, protokoły z kontroli i inne dokumenty są do wglądu w Biurze Rady. 
 
Nikt nie zabrał głosu w sprawie przedstawionego sprawozdania. 
 
Punkt 14. Sprawozdania z prac komisji stałych Rady Powiatu Wrocławskiego 
w 2012 roku 
 
Sprawozdania siedmiu komisji stałych Rady zostały przekazane radnym w formie pisemnej 
przed rozpoczęciem Sesji.  
 
Przewodniczący poprosił o głosy w sprawie sprawozdań.  
Nikt nie zabrał głosu. 
 
Punkt 15. Interpelacje i zapytania 
 
Zgłoszono następujące zapytania:  
 
Radna K. Bieszczad zapytała, odnośnie przebudowy drogi na odcinku Dobrzykowice – 
Chrząstawa, jakie będą konsekwencje finansowania kolejnego aneksowania umowy? Pomimo 
zapewnień Zarządu, na dzień dzisiejszy „projekt nie został oddany i nie został ukończony”. 
Radna przypomniała, że była to jedna z priorytetowych inwestycji na tę kadencję.  
Ponadto radna Bieszczad zapytała o możliwości rozwiązania problematycznego przejazdu 
przez mostek między miejscowościami: Chrząstawa Wielka i Chrząstawa Mała, którego 
szerokość wynosi 3,5 m. Rolnicy nie są w stanie przejechać dużym sprzętem, a rozpoczyna 
się okres prac polowych. Ponadto przejazd ten będzie obciążony latem przez użytkowników 
żwirowni. 
 
Radna L. Reps skierowała zapytanie do Pani Dyrektor Wydz. EKS odnośnie pracy Zespołu 
Poradni Psychologiczno – Pedagogicznych. Pan Starosta powiedział, że został otwarty punkt 
konsultacyjny dla rodziców 6- latków. Radna poprosiła o odpowiedź na następną Sesję, ilu 
rodziców z 6-latkami zgłosiło się do punktu konsultacyjnego w Poradni przy ul. Kościuszki 
(we Wrocławiu). Z informacji, które p. Radna posiada, wynika, że dzieci będą przyjmowane 
w piątek między godz. 17.00 a 18.00. Rodzice zgłaszają, że jest potrzeba uruchomienia 
takich konsultacji w gabinetach terapii w gminach. Czy faktycznie rodzice muszą przyjeżdżać 
z dziećmi do Wrocławia? 
Drugie zapytanie dotyczyło badań przesiewowych prowadzonych przez pracowników Zespołu 
Poradni. W związku z tym, że termin rekrutacji do szkół podstawowych kończy się, ile takich 
badań przeprowadzono? 
Ponadto Radna L. Reps złożyła podziękowanie dla Zarządu i Rady PW za przeznaczenie 
pieniędzy pozostałych po z działu pomocy społecznej (dot. dotacji na domy dziecka) 
na remont Domu Dziecka w Kątach Wrocławskich.  
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Radna B. Kosterska zapytała, czy była robiona analiza, jaki wpływ na obciążenie naszych 
dróg ma otwarcie Wschodniej Obwodnicy Wrocławia. Chodzi o miejscowość Trestno. Do 
p. Radnej dochodzą sygnały również z Długołęki, że i tam może powstać problem. Czy 
Starostwo robiło rozeznanie, jeśli tak, to czy będą podejmowane działania, aby na 
wymienionych odcinkach poprawić stan dróg powiatowych? 
Kolejne pytanie Radnej B. Kosterskiej dotyczyło dróg w Św. Katarzynie. W dn. 18 stycznia br. 
zwróciła się do p. Starosty z prośbą o wyjaśnienie spraw związanych z budowa ul. Głównej 
w Św. Katarzynie. W piśmie tym prosiła o zorganizowanie spotkania Starosty i Burmistrza 
w związku z tym tematem i dodatkowo w sprawie ul. Kolejowej w Żernikach Wrocławskich 
oraz wyraziła wolę wzięcia udziału w tym spotkaniu. 
Takie spotkanie odbyło się 25 stycznia. Radna B. Kosterska nie została zaproszona ani 
powiadomiona. Dowiedziała się o nim dopiero z pisma z dn. 18.02.br. Nie miała możliwości 
zadania pytania, dlaczego ogłoszono przetarg z takim krótkim terminem wykonania (do 
25.12.12 r.), kiedy wiadomo w jakim klimacie żyjemy. Można było przewidzieć pogodę w tym 
okresie, wiadomo też było, że zakres prac jest duży. Zatoki autobusowe były budowane przy 
ujemnych temperaturach, dlatego nadają się obecnie do rozbiórki. Radna B. Kosterska 
wyraziła zdanie, że można było poczekać z pracami. Zatem, dlaczego p. Radna nie została 
zaproszona na spotkanie i dlaczego przetarg ogłoszono tak pilnie i w tak krótkim terminie. 
 
Radny I. Słoma zadał pytanie odnośnie wniosku Komisji Rewizyjnej o przygotowanie zmian 
w Statucie Powiatu Wrocławskiego. Wniosek został złożony pod koniec ubiegłego roku, 
dotyczył składu ilościowego zespołów kontrolnych. Komisja, mając na względzie 
usprawnienie pracy kontrolnej, zaproponowała zmianę z 3-5 członków zespołu kontrolnego 
na 2-5. Co dzieje się z tym wnioskiem? 
 
Z ramienia Zarządu PW, odpowiedzi udzielił p. Wicestarosta.  
Na zapytanie dotyczące rozwiązania umowy na realizację  projektu technicznego na odcinku 
od Dobrzykowic do Chrząstawy, p. Wicestarosta odpowiedział, że projekt ten był kilkakrotnie 
omawiany na Sesji i zapewnił, że jest to priorytetowe zadanie dla Zarządu PW. Niemniej 
wystąpił problem z wykonawcą. W styczniu, kiedy mijał termin realizacji umowy, firma nie 
przedstawiła na wezwanie Zarządu PW nic więcej niż dokumentację z listopada. Ponieważ 
firma była w likwidacji, prawdopodobnie nikt nie chciał kończyć dla niej robót bez zapłacenia. 
Zarząd, nauczony doświadczeniami z Rogowa Sobóckiego, podjął decyzję o ogłoszeniu 
nowego przetargu na wyłonienie wykonawcy prac projektowych na tym odcinku w podziale 
na cztery etapy z zakończeniem całości do końca września br. Jest taka realna możliwość. 
W Wieloletniej prognozie finansowej to zadanie było zapisane do realizacji w latach 2013-
2014 . Patrząc na założenia , które mamy w tym dokumencie, a informacje od projektantów 
firmy, z którą rozwiązujemy umowę, to zakres robót objętych projektem nie będzie kosztował 
5 mln zł a 10 mln. Trzeba będzie zmienić założenia do WPF-u i finasowania.  Zakładamy, że 
w tym roku ogłosimy przetarg. Będzie realizowana inwestycja etapami, jak zakłada WPF, 
albo o 1 rok dłużej – do 2015 roku. Jak myśli p. Wicestarosta, przy sprawnym prowadzeniu 
przetargu (a jest wiele zainteresowanych firm), nie powinno się zdarzyć po raz drugi, że 
firma nie wywiąże się z realizacji. Zarząd PW podjął już w ubiegłym roku decyzję 
o rozwiązaniu umowy z poprzednią firmą, ale zaawansowanie robót, zapewnienie firmy 
pozwalało mieć nadzieję, że ukończy ona prace do końca 2012 roku. Niemniej okazało się, że 
stan finansowy firmy nie pozwolił na to.  
 
Co do pytania p. Radnej B. Kosterskiej, dotyczącego analizy wpływu uruchomienia obwodnicy 
B-Ł-D, Zarząd oraz Wydział Dróg i Transportu nie otrzymały żadnych niepokojących 
informacji, dlatego nie były przeprowadzane żadne badania. Minął dopiero 1 miesiąc od 
uruchomienia tej obwodnicy. Wicestarosta poinformował w tym miejscu, że odbyły się 
rozmowy z Burmistrzem Siechnic, dotyczące odcinka drogi ze zjazdu z obwodnicy B-Ł-D 
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przez Blizanowice – Trestno do Wrocławia. Jest szansa, że Gmina przygotuje dokumentację 
i złoży wniosek, a Powiat przyłączy się.  
Jeśli chodzi o przez Gminę w drugą stronę, przez Św. Katarzynę, Smardzów do Żernik, w tej 
chwili trwają prace nad budową następnego etapu przez rondo w Siechnicach do ronda 
w Iwinach. Zakończenie prac planowane jest w połowie przyszłego roku. Wówczas ten 
strumień ruchu przejdzie bezpośrednio obwodnicą do drogi wojewódzkiej Wrocław - Strzelin. 
Na razie na drogach wymienionych przez p. B. Kosterską nie obserwuje się znaczącego 
wzrostu ilości samochodów. Burmistrz Siechnic prowadził analizę natężenia ruchu. My na 
razie nie. Jest za wcześnie na to. Poza tym, przebudowa ulicy Głównej w Św. Katarzynie 
i okres zimowy ograniczają ten ruch. Wicestarosta nadmienił, że doszły co prawda 
samochody firmy budującej kolejny odcinek obwodnicy B-Ł-D, które użytkują nasze drogi, ale 
jesteśmy zabezpieczeni umową, że w razie uszkodzenia dróg, firma poniesie koszty napraw.  
Na pytanie dotyczące samej budowy drogi (ul. Głównej w Św. Katarzynie), dlaczego tak 
późno przetarg, p. Wicestarosta odpowiedział, że Zarząd w pierwszej połowie 2012 r. ogłosił 
przetarg na budowę nakładek. W połowie roku Burmistrz M. Ušák zwrócił się do Zarządu, aby 
rozszerzyć zakres inwestycji o przebudowę chodników, zatok autobusowych, parkingów, 
oferując dofinansowanie z budżetu Gminy w kwocie prawie 1 mln zł. Ustalenia w sprawie 
zakresu prac, łącznie z projektem umowy z Gm. Siechnice trwały do września 2012. W 
październiku powstał problem prawny, polegający na tym, że nie można było firmie Skanska 
rozszerzyć zakresu robót dodatkowych w ramach umowy na nakładki, ponieważ zakres 
wykracza poza możliwości sfinansowania tego zadania. Opinie prawne wskazywały na 
konieczność ogłoszenia nowego przetargu. Podjęto decyzję, aby nie wstrzymywać robót . 
Firma Skanska deklarowała, że gdyby miała podpisaną umowę, na rozszerzenie prac, 
wykonałaby roboty do końca 2012 roku. Ponieważ będzie przetarg, w samych warunkach 
przetargowych, wiedząc, jakie mogą być warunki pogodowe, założyliśmy, że jeżeli 
temperatura uniemożliwi realizację robót, to Zarząd na wniosek wykonawcy przedłuży termin 
zakończenia robót do maja tego roku. Dodatkowy istotny argument jest taki, że zarówno w 
budżecie Gminy, jak i Powiatu były zabezpieczone pieniądze i tylko podpisanie umowy z 
wykonawcą gwarantowało, że można było wpisać kwoty z umów do tzw. środków 
niewygasających. Zostało to zrobione i w grudniu ubiegłego roku Rada Powiatu 
Wrocławskiego oraz Rada Siechnic podjęły stosowne uchwały. Na razie zima nie odpuszcza, 
ale umowa jest tak skonstruowana, że całość (a przetarg akurat wygrała firma Skanska) 
zostanie ukończona do końca maja.  
Wicestarosta J. Fitek zaprzeczył informacjom o konieczności rozbierania przystanków 
w grudniu ubiegłego roku. Nie ma sygnałów, że wykonane roboty są niewłaściwe. Firma 
Skanska daje gwarancję na realizację tych robót. Jest tam położona kostka granitowa. 
Niemniej p. Wicestarosta weźmie pod uwagę informację p. Radnej B. Kosterskiej i sprawdzi 
stan podłoża przed położeniem nakładki. Takie były przyczyny tak późnego ogłoszenia 
przetargu. 
Co do braku zaproszenia i późnej odpowiedzi na pismo p. B. Kosterskiej, p. Wicestarosta 
przeprosił za opóźnienie przekazania odpowiedzi na pytania, będące skutkiem pisma, którego 
autorem był Z-ca Burmistrza Siechnic. Wicestarosta wyjaśnił, że na drugi dzień po 
otrzymaniu pisma, odbyło się spotkanie Zarządu, na wniosek Burmistrza Ušáka, podczas 
którego wspólnie rozważano i wyjaśniano wszelkie problemy. Jak powiedział p. Wicestarosta, 
zapamięta, żeby zapraszać Radnych na spotkania Zarządu, chociaż to nie my byliśmy w tym 
przypadku stroną zapraszającą. To na wniosek p. Burmistrza rozszerzyliśmy porządek 
posiedzenia Zarządu o omówienie spraw zawartych w piśmie. Wicestarosta nadmienił, że p. 
Burmistrz chwali się współpracą z Powiatem.  
 
Odnośnie pytania o obciążenie dróg powiatowych w związku z otwarciem obwodnicy B-Ł-D,  
Radna B. Kosterska poprosiła z miejsca o doprecyzowanie, jak wpływa to na drogi 
w Długołęce? 
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Wicestarosta J. Fitek odpowiedział, że nie ma sygnałów, że strumień ruchu jest większy. Być 
może w połowie roku takie analizy zostaną opracowane. Trzeba to będzie zrobić  wspólnie 
z DSDiK i z Gminą Siechnice. Na razie nie obserwuje się problemów. 
W naszym planie remontów jest przewidziane połączenie (w ubiegłym roku robiliśmy 
nakładki pod tym kątem) – Dobrzykowice w stronę Kiełczowa, przez Kiełczówek, jako 
priorytet, nawet z poszerzeniem tej bardzo wąskiej jezdni. Budowa obwodnicy przez Św. 
Katarzynę doprowadzi do zamknięcia tranzytu samochodów ciężarowych. Udało się 
wprowadzić ograniczenie, tak jak we Wrocławiu, wjazdu ciężarówek przez tę drogę 
powiatową. 
Jeżeli chodzi o most, po wielu rozmowach i spotkaniach w Urzędzie Wojewódzkim z udziałem 
Zarządu, przedstawicieli Rad Sołeckich, przedstawicieli Gmin, kazano nam, w wyniku 
ekspertyzy technicznej mostu, wprowadzić ograniczenie nośności do 10 t.  Z ekspertyzy 
wynikało, że stan mostu zagraża bezpieczeństwu ruchu. Tak drastyczne ograniczenie 
nośności mostu powodowałoby, że pojazdy typu autobusy, śmieciarki, nie miałyby 
możliwości przejechania. Dlatego też uzgodniono, że pozostanie ograniczenie 20 t, ale pod 
warunkiem pozostawienia tylko jednego pasa ruchu o szerokości 3,5 m. W związku z tym 
trzeba było ustawić bramki. Wicestarosta potwierdził, że wie o zdarzających się tam 
wypadkach, niemniej wynikają one głównie z nieostrożności kierowców. 
Jeżeli można będzie poszerzyć te barierki do 4 m, to zrobimy to. Dostaliśmy zgodę Wojewody 
na 1 pas ruch i 20 t nośności. Jeżeli okaże się, że 1 pas może mieć 4 m, to poszerzymy go.  
 
Na pytanie o przetarg, czy jest już ogłoszony, p. Wicestarosta wyjaśnił, ze Zarząd najpierw 
postanowił, że zrobi to w trybie jednostopniowym, czyli „Zaprojektuj i wybuduj”, jednak 
pojawiło się tyle pytań i wątpliwości, że Zarząd zdecydował, że po opracowaniu koncepcji , 
która wynikała z analiz technicznych, o budowie nowego mostu. Będzie to tańsze 
rozwiązanie. Zakończenie planowane jest we wrześniu 2013 r., tak aby w październiku móc 
złożyć, jak co roku wniosek na dofinansowanie z budżetu państwa „na mosty”.  Jak będziemy 
gotowi z projektem, to możemy otrzymać do 50% dotacji na to zadanie. Będzie to robione 
równolegle do przebudowy tej drogi, o której p. Wicestarosta mówił wcześniej, niezależnie.   
Raczej nie połączymy tego z remontem i budową chodników i nawierzchni. Most jest 
ważniejszy. Wicestarosta przewiduje, że będzie on gotowy w przyszłym roku.  
 
Przewodniczący M. Trębacz poprosił o wyjaśnienie, czy odpowiedzi Zarządu na zapytania p. 
Radnej L. Reps i p. Radnego I. Słomy zostaną udzielone na piśmie. Pan Starosta potwierdził 
z miejsca. 
 
Następnie głos zabrał Radny A. Sobolak. W związku ze stwierdzeniem p. Wicestarosty, że 
firma przedstawiła dokumenty, by nie rozwiązywać umowy na projektowanie, poprosił 
o przygotowanie pisemnej odpowiedzi, jakie dokumenty i jaki był procent zaawansowania 
tego projektu, że na tej podstawie można było podjąć decyzję o nierozwiązywaniu umowy. 
Straciliśmy dużo czasu. Jeśli będzie wystarczająco duży zakres, Radny A. Sobolak sugeruje, 
aby rozpocząć negocjacje z firmą o przejęciu tej dokumentacji, która już została opracowana 
i rozliczeniu tego, aby skrócić czas projektowania o to, co już zostało zrobione.  
 
Radna L. Reps, uzupełniając wcześniej zadane pytanie, przypomniała, że Dom Dziecka 
w Kątach Wr. otrzymał prawie pół mln zł i w ramach tych środków ma być zrobione 
utwardzenie i rekonstrukcja dziedzińca. Prawdopodobnie trzeba będzie ogłosić przetarg. Pani 
Radna zapytała, kto będzie wykonywał zadanie: Powiat czy Caritas? Urzędnicy z Gminy Kąty 
Wr. powiedzieli, że jest podejrzenie, iż część ścieków spływa do rowu melioracyjnego. 
Należałoby zrobić „inwentaryzację”, podłączyć do kanalizacji. Po drugie, nieskuteczna jest 
sprzedaż działki obok i prawdopodobnie ma być ona dzielona. Radna L. Reps nie wie, czy to 
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prawda, dlatego chciałaby dowiedzieć się, jakie są dalsze losy budynku, kotłowni, całej 
działki otaczającej Dom Dziecka. 
 
Odpowiedzi udzielił Starosta A. Szawan. Zapowiedział, że do kwestii sprzedaży nieruchomości 
odniesie się p. Wicestarosta.  
W tym roku przypada 120-lecie Domu Dziecka w Kątach Wr. W tym miejscu p. Starosta 
podziękował Radnym za zaangażowanie w sprawy tej i innych placówek.  
Przetarg na prace związane z dziedzińcem ogłosi Powiat.  
W dniu wczorajszym p. Starosta był w Kątach Wr. i robił rozeznanie w sprawie planowanych  
prac na terenie Domu Dziecka. Przy udziale ZGK w Kątach Wr. są „prostowane” sprawy 
związane z wodą. Obecnie realizowana jest przebudowa kotłowni pod kątem sprzedaży 
działki sąsiedniej. Przy okazji wynikają różne problemy, które są na bieżąco korygowane. Pan 
Starosta spodziewa się, że realizacja inwestycji też może ujawnić różne niespodzianki. 
Zadanie to Zarząd chce podzielić. Na remont dziedzińca będzie oddzielne zamówienie 
publiczne, na które jak najszybciej będziemy ogłaszać przetarg. Inne zadania: odbudowa 
drzwi wejściowych – będzie realizowana oddzielnym zamówieniem publicznym przez Powiat 
(konkretnie PCPR), zegar na wieży – obecnie trwają negocjacje z wykonawcą dotyczące 
ceny. Zostały jeszcze elementy zaszklone, bardzo niebezpieczne, przy wejściach do 
budynków i do mieszkania chronionego. Będziemy realizować oddzielnym zleceniem. Jak 
zauważyła p. Radna, został otwarty czwarty oddział Domu Dziecka. Starosta zapowiedział, ze 
planuje uroczyste obchody 120- lecia, zaproponował Panu Przewodniczącemu Rady 
zorganizowanie uroczystej Sesji RPW na rozpoczęcie obchodów tej rocznicy. Starosta 
podkreślił, że jako pierwsi w kraju przeprowadziliśmy w Domu Dziecka w Kątach Wr.  
przekształcenia polegające na wydzieleniu odrębnych placówek. Dlatego chce pokazać 
Radnym problemy związane z ich funkcjonowaniem. Pochwalił w tym miejscu działania Pań 
Dyrektorek PCPR we Wrocławiu oraz Pani Dyrektor Domu Dziecka w Kątach Wr. 
Na zakończenie zaapelował do Radnych, aby byli ambasadorami Domu Dziecka w Kątach Wr. 
 
  
Wicestarosta J. Fitek udzielił odpowiedzi w sprawie działki przyległej do Domu Dziecka. Jak 
powiedział, pomimo kilkukrotnych prób przetargu i dużego zainteresowania firm zakupem tej 
nieruchomości, nie udało się tego zrobić. Wydzielono ponad 1 ha w prostokącie pod zespół, 
którym zajmuje się Caritas, pozostała, złożona z 2 działek nieruchomość to prawie 2 ha.  
Zarząd założył, że działka zostanie ta zostanie sprzedana łącznie jednemu wykonawcy. 
Zapisy w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego są niejasne i pomimo dużego 
zainteresowania, żadna firma nie złożyła oferty. Firmy są zainteresowane zakupem mniejszej 
powierzchni. Chodzi głównie o bardziej atrakcyjną część – od strony ulicy 1-go Maja. 
Zdaniem p. Wicestarosty, taka możliwość powstanie, jeśli Gmina zmieni plan (w listopadzie 
2012 r. przystąpiła do jego zmiany) w taki sposób, że powstaną dwa kompleksy: część 
usługowa po stronie prawej przy wjeździe i część mieszkaniowa – wielorodzinna z tyłu, 
z zapewnieniem dojazdu. Na razie Zarząd nie podjął żadnych decyzji ani kroków związanych 
z podziałem tej działki, ponieważ w chwili obecnej sprzedanie przodu oznaczałoby 
dyskwalifikację tyłu. Albo więc sprzeda się wszystko, albo więc zaistnieją takie warunki, „aby 
tył był coś warty po sprzedaży przodu”. Cena 2 mln zł za 2 ha to mało jak na warunki Kątów 
Wr. Czekamy, co Gmina zrobi z planem, czy uwzględni wnioski Zarządu PW.  
 
Punkt 16. Wnioski i oświadczenia 
 
Radny A. Jamrozik zgłosił wniosek do Zarządu w imieniu Klubu Radnych Platformy 
Obywatelskiej o podjęcie działań w Zakresie powiatowej biblioteki. Temat jest dyskutowany 
od lat. Jako jeden z niewielu powiatów nie mamy powiatowej biblioteki. Chodzi o utworzenie 
nowatorskiej e- biblioteki we współpracy z samorządami gminnymi.  Radny A. Jamrozik 
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podkreślił, że projekt ten, zdaniem Radnych Klubu PO, przyczyni się do wzrostu czytelnictwa 
w Powiecie. 
 
Ponadto Radny A. Jamrozik zawnioskował do Zarządu (jak powiedział, „żartobliwie”) 
o przeanalizowanie zastosowania prezentowanego w dniu dzisiejszym systemu obsługi debat, 
gdyż odnosi wrażenie, że ma on wpływ na pozytywny wynik głosowań. 
 
Następnie Radny K. Dworak zgłosił wniosek, aby kolejne zmiany w budżecie bądź w WPF 
na kolejnych Sesjach były nanoszone inną kursywą i innym kolorem w stosunku do uchwały 
budżetowej i uchwały w sprawie WPF z grudnia 2012 roku. 
 
Radny W. Szczykutowicz złożył oświadczenie, skoro, jak powiedział został wywołany 
do odpowiedzi przez Przewodniczącego Klubu PO, że odnosi wrażenie, iż zasługą 
prezentowanego systemu elektronicznej obsługi debat jest wzrost aktywności Klubu PO 
na dzisiejszej Sesji. 
 
Więcej głosów nie było.  
 
Punkt 17. Zamknięcie XVI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego.  
 
Porządek obrad został wyczerpany. O godz. 15.35 Przewodniczący zamknął XVI Sesję Rady 
Powiatu Wrocławskiego. 
 

Obradom przewodniczył: 
Przewodniczący  

Rady Powiatu Wrocławskiego 
Michał Trębacz 

Sporządziły:  
Aneta Glaz 
Monika Kłodnicka  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Załączniki: 

1. Listy obecności, 
2. Sprawozdanie Starosty Powiatu Wrocławskiego z działalności Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa 

i Porządku Publicznego za rok 2012, 
3. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej RPW za 2012 rok, 
4. Sprawozdanie z pracy Komisji Bezpieczeństwa Obywateli RPW za 2012 rok, 
5. Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetu i Mienia RPW za 2012 rok, 
6. Sprawozdanie z pracy Komisji Edukacji, Kultury i Sportu RPW za 2012 rok, 
7. Sprawozdanie z pracy Komisji Promocji, Rozwoju i współpracy Zagranicznej RPW za 2012 rok, 
8. Sprawozdanie z pracy Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska RPW za 2012 rok, 
9. Sprawozdanie z pracy Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji RPW za 2012 rok, 
10. Sprawozdanie z pracy Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej RPW za 2012 rok. 
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Zał. nr 2 
 

 

SPRAWOZDANIE NR SP-ZZK.5511.1.2013 
STAROSTY POWIATU WROCŁAWSKIEGO 

z dnia 20 stycznia 2013 r. 
z działalności Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2012 

        
 Zgodnie z art. 38b pkt 3 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym  

(Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1592 z późniejszymi zmianami) składam Radzie Powiatu 
Wrocławskiego sprawozdanie z działalności Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku  
za rok 2012. 
        Powiatowa Komisja Bezpieczeństwa i Porządku została utworzona w 2011 w celu realizacji 
zadań Starosty Powiatu Wrocławskiego w zakresie zwierzchnictwa nad powiatowymi służbami, 
inspekcjami i strażami oraz zadań określonych w ustawach w zakresie porządku publicznego  
i bezpieczeństwa obywateli. 
 

W roku 2012 odbyły się dwa posiedzenia Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku: 

1. 28 – 29 maj 2012 r. 

2. 12 – 13 grudzień 2012 r. 
W posiedzeniach komisji uczestniczyli:  
− Andrzej Szawan – Starosta Powiatu Wrocławskiego; 
− Jerzy Fitek Wicestarosta Powiatu Wrocławskiego; 
− nadinsp. Dariusz Biel - Komendant Wojewódzki Policji we Wrocławiu; 
− insp Artur Falkowski - Zastępca Komendanta Wojewódzkiego Policji we Wrocławiu; 
− płk Waldemar Bartłomiejczak - Szef Wojewódzkiego Sztabu Wojskowego we Wrocławiu; 
− płk dr hab. Dariusz Skorupka Dziekan Wydziału Zarządzania Wyższej Szkoły Oficerskiej Wojsk 

Lądowych imienia generała Tadeusza Kościuszki we Wrocławiu; 
− prof. dr hab. inż. Zenon Zamiar - Przedstawiciel Rektora Wyższej Szkoły Oficerskiej Wojsk 

Lądowych we Wrocławiu; 
− ppłk Bolesław Zawadzki - Komendant Wojskowej Komendy Uzupełnień we Wrocławiu 
− insp. Jacek Kaczmarek - Komendant Miejski Policji we Wrocławiu; 
− insp. Arkadiusz Małecki - Zastępca Komendanta Miejskiego Policji we Wrocławiu; 
− st. bryg. mgr inż. Zbigniew Szklarski - Komendant Miejski PSP we Wrocławiu; 
− bryg. mgr inż. Tomasz Newlaczyl - Zastępca Komendanta Miejskiego PSP we Wrocławiu; 
− kpt. mgr inż. Krzysztof Stępień - Zastępca Komendanta Miejskiego PSP we Wrocławiu; 
− Stanisław Kosiarczyk - Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Urzędu 

Miasta we Wrocławiu; 
− Marek Janusz Kierownik Centrum Zarządzania Kryzysowego we Wrocławiu; 
− Michał Trębacz - Przewodniczący Rady Powiatu; 
− Barbara Kosterska - Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Obywateli Rady Powiatu 

Wrocławskiego; 
− Zuzanna Smereka - Członek Zarządu Powiatu, Radna Powiatu Wrocławskiego; 
− Roman Potocki - Członek Zarządu Powiatu, Radny Powiatu Wrocławskiego; 
− Małgorzata Dreiseitel-Cieślik - Skarbnik Powiatu Wrocławskiego; 
− Stanisław Żygadło - Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Powiecie Wrocławskim; 
− dr Jan Zięba - Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej we Wrocławiu; 
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− Arleta Szmigielska Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Wrocławiu; 
− Agnieszka Łebek Wójt Gminy Długołęka; 
− Antoni Kopeć Burmistrz Miasta i Gminy Kąty Wrocławskie; 
− Ryszard Pacholik Wójt Gminy Kobierzyce; 
− Adam Kozarowicz Wójt Gminy Mietków; 
− Stanisław Dobrowolski Burmistrz Miasta i Gminy Sobótka; 

− Milan Ušák Burmistrz Gminy Siechnice; 
− Beata Kaczka – Folaron Dyrektor Wydziału Dróg i Transportu; 
− Beata Kopff-Żurawska Dyrektor Wydziału Architektury i Budownictwa; 
− Beata Pierzchała Dyrektor Wydziału Organizacyjno – Prawnego; 
− Elżbieta Kizak Dyrektor Wydziału Komunikacji; 
− Irena Krasicka Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska; 
− Paweł Ossuch Kierownik Zespołu ds. Informatyki i Ochrony Informacji Niejawnych; 
− Józef Kmonk Kierownik Zespołu ds. Zarządzania Kryzysowego; 
− Janusz Smolec Podinspektor w Zespole ds. Zarządzania Kryzysowego. 

 
Podczas pierwszego posiedzenia w dniach 28-29 maj 2012 r. omawiana była głównie 

problematyka pt. „Bezpieczeństwo Powiatu Wrocławskiego na czas EURO 2012”. W ramach tej 
problematyki zostały zaprezentowane działania, jakie będą podejmowane przez jednostki Policji, 
Państwowej Straży Pożarnej oraz wojska w związku z zapewnieniem bezpieczeństwa uczestnikom 
EURO 2012 oraz mieszkańcom powiatu wrocławskiego.  

Szczególną uwagę poświęcono organizacji i utrudnieniom w ruchu drogowym – szczególnie 
drogi nr 8 (Jordanów Śląski, Kobierzyce, Wrocław), nr 35 (Wojnarowice, Bielany Wrocławskie, oraz 
nr 98 (Borowa, Długołęka, Wrocław). Dużo uwagi poświęcono ograniczeniu przewozów towarów i 
produktów niebezpiecznych oraz zakazom przejazdów tymi produktami w dniach rozgrywania meczy 
turnieju EURO 2012. Omówiono organizacje miejsc postojowych dla takich pojazdów, organizację 
miejsc parkingowych dla kibiców, zasady ewakuacji uszkodzonych pojazdów oraz sposób realizacji 
działań ratowniczo – gaśniczych. 

Kolejnym omawianym problemem było zabezpieczenie stref kibica na terenie gmin powiatu 
wrocławskiego. W planach była organizacja trzech stref kibica na terenie powiatu wrocławskiego 
połączonych z polem biwakowym i miejscami parkingowymi. 

Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej zapoznał uczestników posiedzenia z 
planami działania w ramach przygotowania i podczas EURO 2012. Powiatowy Inspektor sanitarny 
skierował swoje działania szczególnie na obiekty żywienia zbiorowego, zakłady przetwórcze 
żywności, cukiernie, a także obiekty zakwaterowania zbiorowego – hotele, motele, pensjonaty.  

Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego UM Wrocławia przedstawił 
plan działania służb i inspekcji podległych Prezydentowi Wrocławia. Przedstawił także działania 
Centrum Zarządzania Kryzysowego m. Wrocławia oraz sposób realizacji zabezpieczenia medycznego 
na potrzeby uczestników EURO 2012 oraz mieszkańców powiatu wrocławskiego. 

W ramach dyskusji doprecyzowano te zagadnienia, które wymagały wspólnych uzgodnień 
pomiędzy poszczególnymi służbami oraz inspekcjami. 

 
 Podczas drugiego posiedzenia w dniach 12 – 13 grudnia, 2012 r., dokonano analizy zagrożeń 

na terenie powiatu wrocławskiego oraz określono główne kierunki działań profilaktycznych na rok 
2013 w zakresie poprawy bezpieczeństwa i porządku publicznego. 
Zapoznano się także z wnioskami i doświadczeniami służb oraz inspekcji jakie zostały zdobyte 
podczas przygotowania, przebiegu oraz po zakończeniu EURO 2012.  
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W posiedzeniu komisji uczestniczyli zaproszeni Wójtowie i Burmistrzowie gmin  
z terenu powiatu wrocławskiego.  

Kierownik Zespołu ds. Zarządzania Kryzysowego Starostwa Powiatowego we Wrocławiu 
przedstawił uczestnikom posiedzenia tezy zawarte w piśmie Wojewody Dolnośląskiego w związku z 
posiedzeniem Wojewódzkiego ZZK związanego  
z analizą zagrożeń i przygotowań do zimy.  

Zastępca Komendanta Wojewódzkiego Policji we Wrocławiu, zaprezentował ocenę zagrożeń w 
obszarze bezpieczeństwo publiczne na terenie Dolnego Śląska i Powiatu Wrocławskiego, wskazując 
tendencje spadkowe i wzrostowe w poszczególnych kategoriach zagrożeń. Przedstawił także wnioski z 
działania policji podczas organizacji i przebiegu EURO 2012.  Wystąpienie Z-cy Komendanta 
Wojewódzkiego, w zakresie szczegółów dotyczących poszczególnych gmin powiatu wrocławskiego, 
uzupełnił w swoim wystąpieniu Komendant Miejski Policji we Wrocławiu. 

Kolejnym referującym był Zastępca Komendanta Miejskiego PSP we Wrocławiu, przedstawił 
on zagrożenia i ocenił poziom bezpieczeństwa powiatu na podstawie analiz 
i statystyk Komendy Miejskiej PSP we Wrocławiu. W swoim wystąpieniu przedstawił także wnioski z 
działania PSP podczas organizacji i przebiegu EURO 2012 oraz zwrócił uwagę na bardzo dobrą 
współpracę z jednostkami OSP z terenu powiatu wrocławskiego, zarówno tymi, które są w Krajowym 
Systemie Ratowniczo – Gaśniczym, oraz z tymi, które jeszcze do niego nie wstąpiły. 

Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej we Wrocławiu, w swoim wystąpieniu 
poruszył aspekty związane z zagrożeniami epidemiologicznymi oraz przedstawił statystyki związane z 
prowadzonymi kontrolami w tym zakresie, także podczas EURO 2012,  jak również z działaniami 
profilaktycznymi.  

Następnie w swoich wystąpieniach do problematyki zagrożeń ustosunkowywali się dyrektorzy 
Wydziałów Starostwa Powiatowego we Wrocławiu, odnosząc się do obszarów, które monitorują i w 
których działają zgodnie ze swoimi kompetencjami. Poruszono głównie problematykę zimowego 
utrzymania dróg oraz funkcjonowanie obwodów drogowych  
w Sulimowie i Mirosławicach. Podniesiono także problematykę „bezpańskich” zwierząt oraz zwierząt 
dziko żyjących, jako stwarzających duże zagrożenie dla bezpieczeństwa publicznego, zwłaszcza w 
ruchu  drogowym oraz podchodzenia do siedzib ludzkich.  

W kolejnych wystąpieniach głos zabierali Wójtowie i Burmistrzowie gmin Powiatu 
Wrocławskiego. Prezentując swoje gminy, ustosunkowywali się szczegółowo do zagrożeń  
i sposobu przeciwdziałania im na terenie gmin. W aspekcie nadchodzącej zimy najwięcej uwagi 
poświęcono tematyce zimowego utrzymania dróg gminnych i powiatowych. Kolejnym problemem 
zwłaszcza w gminach położonych wzdłuż rz. Odra była możliwość wystąpienia zjawisk i zatorów 
lodowych na rzece Odra, Oława i Widawa, oraz możliwość wystąpienia podtopień. Zwrócono też 
uwagę na opóźnienia w inwestycjach związanych z remontami wałów przeciwpowodziowych na 
terenie gmin Czernica i Siechnice.  

W kolejnym punkcie spotkania swoje analizy i doświadczenia przekazał Kierownik Centrum 
Zarządzania Kryzysowego we Wrocławiu. W swoim wystąpieniu omówił funkcjonowanie Centrum 
Zarządzania Kryzysowego we Wrocławiu, zasady współdziałania ze służbami ratunkowymi – 
pogotowiem ratunkowe i PSP, oraz Policją  
i Strażą Miejską. Zwrócił szczególną uwagę na usytuowanie i wyposażenie stanowisk koordynatorów 
medycznych, ponieważ koordynatorzy ci zapewniają także koordynację karetek ratunkowych na 
terenie powiatu wrocławskiego. Zademonstrował także nowe rozwiązania technologiczne i 
organizacyjne w zakresie monitoringu miejskiego za pomocą kamer wideo i wykorzystywanie tych 
informacji przez służby odpowiedzialne za bezpieczeństwo i porządek publiczny. 
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W dyskusji końcowej podniesiono potrzebę częstszych spotkań tego typu, tak, aby szerzej móc 
wymieniać się doświadczeniami oraz poprawić współdziałanie i koordynację działań pomiędzy 
różnymi podmiotami na szczeblu powiatu i gmin. 

Podsumowując posiedzenie Starosta Andrzej Szawan, zwrócił uwagę na bardzo ważny aspekt 
funkcjonowania administracji samorządowej i służb powiatowych oraz wojewódzkich, jakim jest 
współdziałanie i wzajemna wymiana informacji oraz analiz  
w poszczególnych obszarach bezpieczeństwa, ponieważ jak podkreślił, jedną z faz zarządzania 
kryzysowego jest przeciwdziałanie, a skuteczne przeciwdziałanie minimalizuje lub eliminuje 
występowanie zagrożeń. 

 
STAROSTA 

Powiatu Wrocławskiego 
 

Andrzej Szawan 
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Zał. nr 3 

 
 



21 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



22 
 

Zał. nr 4 
     
 
   Wrocław, 1 marca 2013 r. 
 

SPRAWOZDANIE  
KOMISJI BEZPIECZEŃSTWA OBYWATELI  

RADY POWIATU WROCŁAWSKIEGO ZA 2012 ROK 
 

W 2012 roku Komisja Bezpieczeństwa Obywateli spotykała się pięć razy. Podczas posiedzeń opiniowała 
sprawozdanie z wykonania budżetu za 2011 rok oraz projekty uchwał Rady Powiatu Wrocławskiego będące w 
zakresie jej kompetencji – projekt wieloletniej Prognozy Finansowej i  projekt budżetu na 2013 rok. Komisja 
złożyła wniosek do projektu budżetu Powiatu Wrocławskiego dotyczący zwiększenia planowanej kwoty 
na państwowy fundusz celowy w dziale bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa, zgodnie z wnioskiem 
Komendanta Miejskiej Policji we Wrocławiu.  
 
Komisja zapoznała się i przedstawiła swoje uwagi do:  

1) Strategii Rozwoju Powiatu Wrocławskiego; 
2) Programu Współpracy Powiatu Wrocławskiego z organizacjami pozarządowymi  

i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego.  
 
Komisja zajmowała się następującymi problemami: 

1) ochroną bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Powiatu Wrocławskiego podczas EURO 
2012 - informacje o przygotowaniach Policji do EURO 2012 przedstawił podinsp. Andrzej Szamański 
Zastępca  Komendanta Miejskiego Policji we Wrocławiu; 

2) oceną stanu bezpieczeństwa na drogach powiatowych za lata 2010-2011 –informacje przedstawił  
podinsp. Piotr Nowakowski Naczelnik Wydziału Ruchu Drogowego KMP we Wrocławiu; 

3) oceną stanu bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Wrocławskiego za I półrocze 2012 r. 
 
6 października 2012 r. Komisja zorganizowała w Sobótce, przy współpracy ze Starostą oraz Zarządem 
Powiatowym OSP we Wrocławiu, szkolenie dla 40 strażaków z jednostek OSP z terenu Powiatu Wrocławskiego 
dotyczące  kierowania ruchem drogowym w czasie prowadzenia działań ratowniczo-gaśniczych.  
 
Członkowie Komisji wzięli udział: 

1) w dwóch posiedzeniach Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dotyczących: 
a) stanu przygotowań służb, straży i inspekcji do EURO 2012, 
b) m.in. prezentacji służ i inspekcji odpowiedzialnych za szeroko pojęte bezpieczeństwo w Powiecie 

Wrocławskim oraz stanu przygotowań do sezonu zimowego, 
2) w Powiatowych Zawodach Sportowo-Pożarniczych jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych 30 

września 2012 r. w Kobierzycach ; 
3) w uroczystym podpisaniu umów na realizację Modernizacji Wrocławskiego Węzła Wodnego – 

Przebudowa systemu ochrony przeciwpowodziowej miasta Wrocławia etap I, w tym na zadania: „ 
Modernizacja obwałowania Blizanowice-Trestno” oraz „Modernizacja obwałowania Kotowice-Siedlce” 
na odcinku od Wrocławia poprzez Radwanice, Siechnice, Kotowice do Siedlec. 

 
 

 
Przewodnicząca 

Komisji Bezpieczeństwa Obywateli 
 
 

Barbara Kosterska 
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Zał. nr 5 
 
SPRAWOZDANIE Z PRACY KOMISJI BUDŻETU I MIENIA W 2012 ROKU 
 
Komisja pracowała w składzie: 
Mariusz Konopka – przewodniczący 
Lidia Reps  
Andrzej Jamrozik 
Ryszard Jaroń 
Ireneusz Słoma 
Andrzej Wąsik 
 
 
W 2012 roku Komisja realizowała następujący plan pracy: 
  

 
TERMIN ZADANIE 

 
I i III kwartał 

1. Analiza sprawozdania rocznego z wykonania budżetu 

oraz informacji za I półrocze roku 2012, 

 
 

IV kwartał 
2. Współpraca Komisji Budżetu i Mienia z Zarządem Powiatu 

Wrocławskiego w konstruowaniu budżetu, 

 
 
 
 

na bieżąco 

3. Bieżący nadzór nad realizacją budżetu – w tym wyrażanie opinii, 

4. Opiniowanie projektów uchwał dla Rady Powiatu Wrocławskiego 

w sprawie zmian w budżecie, 

5. Analiza finansów Powiatu Wrocławskiego,  

6. Wyrażanie opinii w sprawach funkcjonowania Powiatu 

Wrocławskiego, 

7.  Bieżąca analiza stanu mienia. 

 
 
Komisja odbyła 6 spotkań. 
Częstotliwość posiedzeń Komisji związana była z koniecznością wydawania opinii  
w bieżących sprawach finansowych. Komisja opiniowała wszystkie projekty uchwał 
zmieniające budżet oraz wieloletnią prognozę finansową, będące w kompetencji Rady 
Powiatu, a także sprawozdanie roczne i półroczne z wykonania budżetu Powiatu 
Wrocławskiego oraz projekt budżetu Powiatu na rok 2013. Zaopiniowana została także 
Strategia Rozwoju Powiatu Wrocławskiego na lata 2012-2020.  
Plan pracy na 2012 rok został zrealizowany. 
 

Przewodniczący Komisji 
 

Mariusz Konopka 
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Zał. nr 6 
SPRAWOZDANIE  

Z PRACY KOMISJI EDUKACJI, KULTURY I SPORTU   
RADY POWIATU WROCŁAWSKIEGO  

ZA 2012 ROK 
 
Komisja pracowała w składzie: 
Pan  Krzysztof Dworak - przewodniczący 
Pani Katarzyna Bieszczad 
Pani Maria Biegańska 
Pani Ewa Jankowiak 
Pan Hieronim Kuryś 
Pan Roman Potocki 
Pan Andrzej Szawan 
 
W 2012 roku Komisja realizowała przyjęty przez Radę Powiatu, Uchwałą Nr X/79/11, plan 
pracy, który zamieszczony jest poniżej:   
  

    Plan pracy Komisji E K i S na rok 2012: 
I kw.  

1. Zmiany do regulaminu przyznawania stypendiów przez R.P.W 
2. Zmiana organizacji funkcjonowania poradni psychologiczno – pedagogicznej 
3. System wsparcia jakości kształcenia – doskonalenia zawodowego nauczycieli 
4. Przedstawienie przez dyrektorów szkół ponadgimnazjalnych, oferty edukacyjnej  

          na rok 2012-2013 – Spotkanie z dyrektorami. 
II kw. 

5. Realizacja wymogów ustawowych w zakresie osiągnięcia średnich wynagrodzeń 
nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego 

6. Planowane remonty i inwestycje w roku 2012 
7. Wyniki konkursu ofert na realizację zadań publicznych w 2012 r. 

 
III kw. 

8. System stypendialny 2012 
8.1. Realizacja zadań z zakresu kultury i sportu, sprawozdanie za 2011 rok 

   9.  Ocena po roku funkcjonowania Ośrodka Sportów Wodnych w Borzygniewie 
IV kw. 

10. Informacja o systemie oświaty powiatowej w roku szkolnym 2012 
11.Plan zadań oświatowych na rok szkolny 2012/2013 
12. Zaopiniowanie budżetu oświaty na rok 2013. 

                                             
Komisja EK i S odbyła 7 posiedzeń, w tym jedno wyjazdowe :  

• posiedzenie wyjazdowe odbyło się 12 czerwca 2012 roku w Centrum Kształcenia 
Młodzieży działające przy Powiatowym Zespole Szkół nr 1 w Krzyżowicach. 

  
Celem posiedzenia wyjazdowego Komisji było lepsze zapoznanie się z działalnością 
jednostki organizacyjnej Powiatu Wrocławskiego.  
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We wszystkich spotkaniach Komisji uczestniczyły osoby z Wydziału Edukacji, Kultury 
i Sportu, w większości Pani Dyrektor Urszula Przybyłek, oraz w zależności od potrzeb inni 
pracownicy Starostwa, np. Pani Skarbnik Małgorzata Dreiseitel-Cieślik. 
Komisja zaopiniowała 24 projekty uchwał Rady Powiatu Wrocławskiego i przyjała 13 
informacji oraz na bieżąco/ po zapoznaniu się/ przyjmowała sprawozdania i informacje 
w zakresie leżącym w jej kompetencjach.  
Członkowie Komisji brali udział w pracach innych niestatutowych komisji np. Komisji ds. 
rozpatrywania ofert w konkursie na realizację zadań publicznych, w konkursie na dyrektora 
Ośrodka SW i RPW w Borzygniewie, Komisji Stypendialnej. 
W roku objętym sprawozdaniem Komisja występowała z wnioskami do Zarządu Powiatu: 
1. o zmianę nazwy Ośrodka Sportów Wodnych i Rekreacji /Powiatu Wrocławskiego/ 
w Borzygniewie, 
2. o ogłoszenie konkursu na logo i nazwę Ośrodka Sportów Wodnych i Rekracji  
w Borzygniewie, 
3.  o zmianę zasad – uszczegółowienie, zobiektywizowanie zasad przyznawania stypendium 
Rady Powiatu Wrocławskiego za wybitne osiągnięcia uzdolnionych uczniów szkół  
ponadgimnazjalnych. 
 
Posiedzenia  Komisji  były protokołowane przez  Panią Monikę Kłodnicką. 
Plan pracy Komisji Edukacji Kultury i Sportu na rok 2012 został zrealizowany. 
 
 
Wszystkim członkom Komisji Edukacji Kultury i Sportu, Pani Monice Kłodnickiej i Pani 
Dyrektor Urszuli Przybyłek oraz jej współpracownikom bardzo serdecznie dziękuję za bardzo 
dobrą współpracę w roku 2012. 
 
 

Krzysztof Dworak 
 

Przewodniczący Komisji 
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Zał. nr 7 

SPRAWOZDANIE Z PRACY  

Komisji Promocji, Rozwoju i Współółółółpracy Zagranicznej  

Rady Powiatu Wrocłłłławskiego w 2012 roku 
Komisja pracowała w składzie: 
Andrzej Sobolak - przewodniczący 
Dorota Galant 
Zuzanna Smereka 
W 2012 roku Komisja realizowała następujący plan pracy: 

LP. TEMATYKA  TERMIN  
 

1 2 4 

 
1 

1. Zainicjowanie i opiniowanie projektów popularyzujących wiedzę 
o Powiecie Wrocławskim. 

2. Nawiązanie współpracy przy projekcie „Śmiecenie Odpada“ 
3. Zaopiniowanie Projektu Strategii Rozwoju Powiatu Wrocławskiego. 

 

I KWARTAŁ 

 
2 

1. Kontynuacja współpracy z Powiatem Borken(Niemcy), Departamentem 
Górnego Renu (Francja), Żytomierską Rejonową Administracja Państwową 
(Ukraina) 

• Delegacja do Powiatu Borken i Departamentu Górnego Renu. 
• Opracowanie wspólnych projektów działań partnerskich 

2.  Rozwijanie dalszej współpracy międzynarodowej. 
 

II KWARTAŁ  

 
3 

Zainicjowanie działań aktywizujących społeczności lokalne Powiatu 
Wrocławskiego 

III 
KWARTAŁ  

 
4 

1. Zapoznanie z projektem budżetu na rok 2013.  
2. Opracowanie planu pracy komisji na rok 2013.  

IV 
KWARTAŁ  

 
5 

1. Współpraca z Gminami w Powiecie Wrocławskim 
2. Opiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu.  
3. Rozpatrywanie pism oraz spraw kierowanych do Komisji.  
4. Współpraca z innymi Komisjami Rady Powiatu Wrocławskiego. 
 

 
 

Cały rok 

Komisja odbyła 4 spotkania. 
Członkowie Komisji aktywnie brali udział w licznych działaniach promocyjnych realizowanych przez 
Wydział Promocji Rozwoju i Współpracy Zagranicznej.  
Członkowie komisji uczestniczyli we wszystkich wizytach zagranicznych partnerów Powiatu 
Wrocławskiego. 
Komisja inicjowała działania przewidziane w rocznym planie pracy. Dużym sukcesem był 
zainicjowany przez komisję a realizowany przez Powiat Wrocławski wspólnie z Dolnośląskimi 
Parkami Krajobrazowymi konkurs ekologiczny. 
Członkowie komisji aktywnie uczestniczyli w licznych spotkaniach i konferencjach organizowanych 
dla mieszkańców i organizacji pozarządowych w Powiecie Wrocławskim organizowanych przez 
Powiat. 
Plan Pracy na 2012 rok został zrealizowany.                                                      Przewodniczący Komisji 

Andrzej Sobolak 
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Zał. nr 8 
 

Sprawozdanie Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 
Rady Powiatu Wrocławskiego 

za 2012 rok 
 

Komisja pracowała w składzie: 
Edward Skiba – przewodniczący 
Zuzanna Smereka 
Jerzy Fitek 
Waldemar Szczykutowicz 
Wiesław Winter 
 
W 2012 roku Komisja realizowała następujący plan pracy: 
I. Kwartał 
      1.  Spotkanie z władzami Starostwa 

   - przyjęcie sprawozdania Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony     
      Środowiska za 2011 rok. 

             - omówienie bieżących spraw związanych z działalnością Komisji 
      2.  Spotkanie w Krzyżowicach  
             - analiza sprawozdania z działalności rolniczej realizowanej przez   
                Zespół   Szkół nr 1 w Krzyżowicach 
II. Kwartał 
      1.  Spotkanie przedstawicieli rolników z terenu Powiatu Wrocławskiego  
          z  przedstawicielami  Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa.  
III. Kwartał 
      1. Spotkanie z przedstawicielami Gminnych Komisji Gospodarczych 
            - Informacje i wymiana doświadczeń po wprowadzeniu ustawy o     
              utrzymaniu  porządku i czystości w gminach tzw. „Ustawy śmieciowej” 
IV. Kwartał 
      1. Przygotowanie planu pracy Komisji na 2013 rok. 
      2. Zaopiniowanie projektu budżetu Powiatu Wrocławskiego na 2013 rok  
          w  ramach kompetencji Komisji. 
 
    Komisja spotykała się 6 razy, w tym dwa spotkania wyjazdowe:  
       - w Krzyżowicach w Powiatowym Zespole Szkół Nr 1,  
       - w Zakładzie Gospodarowania Odpadami w Gać.  
    W Krzyżowicach Komisja zapoznała się z funkcjonowaniem gospodarstwa rolnego w zakresie 
produkcji roślinnej i zwierzęcej oraz przeanalizowała szczegółowy bilans gospodarstwa za 2011 rok.  
 
     Komisja dużo uwagi poświęciła na temat nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach. Na bieżąco śledziła przygotowania gmin w tym kierunku, zapoznała się z funkcjonowaniem 
Zakładu Gospodarowania Odpadami w Gać, do którego trafiają odpady z części Powiatu 
Wrocławskiego. W ramach edukacji na temat ekologii, ochrony środowiska i utrzymania czystości, 
Komisja na posiedzeniu w IV kwartale zastanawiała nad formą jak najszerszego dotarcia do 
wszystkich mieszkańców Powiatu Wrocławskiego.  
Na spotkanie zaproszono przedstawiciela Wydawnictwa Europa, który zaproponował edycję 
kalendarza ekologicznego. 
 
    Realizując plan posiedzeń Komisja spotkała się z przedstawicielem ARiMR panem Tadeuszem 
Stańczykiem, kierownikiem Biura Powiatowego we Wrocławiu, który w szerokim gronie z 
przedstawicielami rolników gmin Powiatu Wrocławskiego przedstawił i omówił aktualną sytuację 
dotyczącą wsparcia finansowego dla rolników. 
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    Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska opiniowała w zakresie swoich kompetencji: 
bieżące projekty uchwał, sprawozdanie z wykonania budżetu za 2011 rok, a także projekt budżetu na 
2013 rok. 
 
    Ponadto jako Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Powiatu 
Wrocławskiego, w maju 2012 roku uczestniczyłem  
w posiedzeniu Komisji Rolnictwa i Rozwoju Obszarów Wiejskich Sejmiku Województwa 
Dolnośląskiego przedstawiając stan, poziom, a także problemy rolnictwa w naszym powiecie.    
 
 
                                                                                  Przewodniczący Komisji 
                                                                                             Edward Skiba  
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Zał. nr 9 

 
Sprawozdanie z pracy Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji 

Rady Powiatu Wrocławskiego za 2012 rok 
 
Komisja pracowała w składzie: 
Andrzej Jamrozik – przewodniczący 
Maria Biegańska 
Katarzyna Bieszczad 
Dorota Galant 
Ewa Jankowiak 
Jerzy Fitek 
Ryszard Jaroń 
Hieronim Kuryś 
Michał Trębacz 
Wiesław Winter 
 
W 2012 roku Komisja TDiK realizowała plan pracy przyjęty przez Radę Powiatu Wrocławskiego: 
 

TERMIN  
POSIEDZENIA 

TEMATY OBRAD KOMISJI 
ZAGADNIENIA 

 
 

I kwartał 
 
 

 
1. Projekt zadań inwestycyjnych i remontowych planowanych na rok  
2012. 
2. Informacja o przebiegu zimowego utrzymania dróg powiatowych. 
 

 
 

II kwartał 
 
 

1. Kontrola obwodu drogowego w Sulimowie - posiedzenie wyjazdowe 
   - Ocena stanu dróg powiatowych 
   - Analiza robót wykonanych i planowanych do wykonania przez     
pracowników obwodu  
2. Informacja o stanie prac remontowych  i inwestycyjnych. 
 

 
 

III kwartał 
 
 

 
1. Ocena wykonania budżetu Powiatu Wrocławskiego  w dziale: DROGI I 
TRANSPORT za I półrocze. 
2. Informacja z przebiegu letniego utrzymania dróg powiatowych. 
 

 
 
 

IV kwartał 
 
 

1. Informacja o przetargach i zleceniach na prace budowlane i remontowe 
oraz usługi zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych. 
2. Analiza i ocena przygotowań do zimowego utrzymania dróg 
powiatowych. 
3. Ocena realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych. 
4. Wnioski do budżetu Powiatu na rok 2013. 
5. Opracowanie planu pracy Komisji na rok 2013. 
6. Zaopiniowanie projektu budżetu Powiatu Wrocławskiego na 2013 r. 
 

 
Odbyły się 4  posiedzenia Komisji. 
Na spotkaniach dokonywano bieżącej analizy działań Wydziału Dróg i Transportu, jak również 
Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego we Wrocławiu. Komisja była informowana o 
przygotowywanych i przeprowadzonych przetargach, o stanie finansów, o letnim i zimowym 
utrzymaniu dróg. Zapoznawała się z wnioskami  mieszkańców i radnych gmin dotyczącymi dróg 
powiatowych. Komisja Transportu, Dróg i Komunikacji opiniowała w zakresie swoich kompetencji: 
bieżące projekty uchwał, sprawozdanie  z wykonania budżetu za 2011 r. , plan zadań inwestycyjnych i  
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remontu dróg powiatowych – nakładki, a także Strategię Rozwoju Powiatu Wrocławskiego na lata 
2012-2020. Odbyły się 2 wyjazdowe posiedzenia Komisji, pierwsze miało miejsce w obwodzie 
drogowym w Sulimowie, drugie  
to objazd po wybranych drogach powiatowych na terenie Gminy Długołęka. Zaplanowany objazd po 
drogach powiatowych w gminie Czernica przeniesiono na 2013 r. Komisja rozpatrzyła skargę Pana 
Jarosława Jarskiego na Starostę Powiatu Wrocławskiego.  
We wszystkich spotkaniach Komisji uczestniczyła Pani Beata Kaczka – Folaron – Dyrektor Wydziału 
Dróg i Transportu. W posiedzeniach poświęconych zaopiniowaniu sprawozdania oraz projektu 
budżetu Powiatu Wrocławskiego w zakresie kompetencji Komisji TDiK, uczestniczyła również Pani 
Małgorzata Dreiseitel – Cieślik – Skarbnik Powiatu Wrocławskiego,  Pani Elżbieta Kizak – Dyrektor 
Wydziału Komunikacji Starostwa,  
w posiedzeniach komisji uczestniczyli też  wybrani pracownicy merytoryczni Starostwa.  
 
 

Przewodniczący Komisji  
 

Andrzej Jamrozik 
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Zał. nr 10 
 

SPRAWOZDANIE KOMISJI ZDROWIA I POMOCY SPOŁECZNEJ  

RADY POWIATU WROCŁAWSKIEGO 

ZA 2012 ROK 

W 2012 r. Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej zrealizowała następujące zadania: 

1. Zapoznała się i zaopiniowała  „Strategię Rozwoju Powiatu Wrocławskiego na lata 
2012 -2020”, 

2. Zapoznała się i zaopiniowała „ Program Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie 
Wrocławskim na lata 2012 – 2014” 

3. Zapoznała się z  „Oceną  zasobów pomocy społecznej w Powiecie Wrocławskim”  
4. Podsumowała działalność Wielofunkcyjnej Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej 

im. Św. Mikołaja, Caritas Archidiecezji Wrocławskiej w Kątach Wrocławskich,                                     
w związku z zakończeniem umowy o jej prowadzenie w roku 2012. 

5. Opiniowała  projekty  uchwał  w sprawie określenia zadań   i podziału środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  przeznaczonych 
Powiatowi Wrocławskiemu na rok 2012. 

6. Zapoznała się z pilotażowym programem „Aktywny samorząd”   realizowanym ze 
środków PFRON. 

7. Zaopiniowała projektu uchwały w sprawie zakończenia likwidacji jednostki 
budżetowej o nazwie: Rodzinny Dom Dziecka nr 2 w Dobrzykowicach. 

8. Zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozkładu godzin pracy aptek    
ogólnodostępnych działających na terenie Powiatu Wrocławskiego. 

9. Zapoznała się i zaopiniowała Program Współpracy Powiatu Wrocławskiego                         
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na rok 2013. 

10. Pracowała nad projektem budżetu ora WPF Powiatu Wrocławskiego w zakresie 
pomocy społecznej. 

11. Zaopiniowała projekt uchwały dotyczącej przyjęcia 3 – letniego Powiatowego 
Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej.   

12. Rozpatrzyła i zaopiniowała sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 
Wrocławskiego. 

13. Rozpatrzyła i zaopiniowała sprawozdanie z pracy Komisji   Zdrowia Pomocy 
Społecznej za rok 2011  oraz z działalności PCPR. 

 
W roku 2012 r. komisja odwiedziła Wielofunkcyjną Placówkę Opiekuńczo – 

Wychowawczą im. Św. Mikołaja w Kątach Wrocławskich oraz Centrum Opieki Caritas 
Archidiecezji Wrocławskiej – Warsztaty Terapii Zajęciowej w Małkowicach. Członkowie 
komisji uczestniczyli  w imprezach organizowanych w ramach działań sportowych , 
kulturalnych i rekreacyjnych osób niepełnosprawnych finansowanych przez Powiat 
Wrocławski ze środków PFRON. Przewodnicząca komisji pracowała  w 2012 r. w 
Społecznej Radzie ds. Osób Niepełnosprawnych w Powiecie Wrocławskim. 
 

Przewodnicząca Komisji  

Lidia Reps 

 
 


